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ZPRAVODAJ AKCIOVÉ SPOLEČNOSTI VODOVODY A KANALIZACE MLADÁ BOLESLAV

Slavíme 30 let03 Oprava věžového 
vodojemu na Chloumku16Hospodaření s vodou12

Voda je život, chraňme ji!
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Slavíme 30 let…

Divadelní představení 1000 tváří Adiny
Městské divadlo v Mladé Boleslavi dne 6. března 2024.
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Vážení a milí čtenáři,

dostává se vám do rukou další vydání naše-
ho Zpravodaje, který má nejen jiný vizuální styl, 
ale je také z části věnován třiceti letům akciové 
společnosti Vodovody a kanalizace Mladá Bole-
slav. Vznikla privatizací středočeského státního 
podniku k 1. lednu 1994 a více jak devadesátipro-
centní podíl v ní získaly obce a města mladobole-
slavského okresu. Musím poděkovat všem jejich 
tehdejším představitelům, kteří se zastupitelstvy 
rozhodovali nejen o vzniku, ale také o nastavení 
zásad fungování nového vodárenského podniku. 

Mezi základní cíle patří např. jednotná cena vod-
ného a stočného, kolegiální přístup k obnově a rozvoji 
vodohospodářské infrastruktury, rozšíření služeb pro 
zákazníky, postupné snížení ztrát vody, a naopak zvý-
šení účinností stávajících čistíren odpadních vod. Za-
čátek nebyl vůbec jednoduchý. Do vínku jsme dostali 
nedokončenou čistírnu odpadních vod v Mladé Bole-
slavi – Podlázkách. Díky 昀椀nanční pomoci automobilky 
se však nová čistírna do roka a do dne kolaudovala. 

V roce 1995 jsme majetkově vstoupili do akcio-
vé společnosti Vodohospodářské inženýrské služby, 
díky čemuž jsme 
mohli akcioná-
řům nabídnout 
projekční služby, 
inženýring, labo-
ratorní služby, ka-
nalizační monito-
ring a geodetickou 
pasportizaci sítí.
Jak čas utíkal, společnost se se ctí vypořádala s po-
vodní v roce 2000, se zabezpečením objektů po te-
roristických útocích na newyorská dvojčata v roce 
2001, se zavedením dodávky pitné vody bez ošet-
ření chlórem, tedy v kvalitě pro přípravu kojenecké 
stravy v roce 2014 i s covidovými roky 2020–2022. 
Asi nejsložitější období ale prožívali akcionáři v le-
tech 2002–2003, kdy se rozhodovalo o dělení spo-
lečnosti na vlastnickou část a vyčlenění provozní 
části k možnému prodeji zahraničnímu strategické-
mu partnerovi. Na základě několika na sobě nezá-
vislých analýz rozhodli akcionáři o dalším fungování 
společnosti v osvědčeném modelu smíšeného typu.

Za třicet let jsme si vybudovali mezi odbornou 
veřejností dobré jméno. Patříme do dvacítky nej-
větších vodárenských společností v České republice, 
jsme zastoupeni v několika profesních sdruženích 
a odborných komisích. Máme vynikající výsled-
ky v hospodaření s vodou (zjednodušeně ztrátách) 
a mladoboleslavský skupinový vodovod zásobující 
78 tisíc obyvatel pitnou vodou v parametrech koje-
necké vody je jediným v celé republice. K úplné spo-
kojenosti už chybí jen větší pochopení zákonodárců, 
že ochrana pitné vody jako základní lidské potřeby 

je přece jenom trochu 
více než ochrana ložisek 
uhlí, písku nebo štěrku.
Finančně jsme ustáli tři 
velké projekty na od-
kanalizování obcí nebo 
městských částí s dotací 
v celkové výši 1 mld. Kč. 
Podařilo se tak od-

vést odpadní vody od více jak deseti tisíc obyvatel. 
Přicházejí ale další výzvy dané evropskou, 

nebo republikovou legislativou. Snižování uh-
líkové stopy, energetické náročnosti, nebo su-
šení a následné spalování kalů, to jsou někte-
rá z hesel, která budou mít nemalý dopad do 
ekonomiky všech vodárenských společností.
Závěr si dovolím v osobní rovině. Na „vodár-
nu“ jsem nastoupil v roce 1992. Všechny událos-
ti jsem buď přímo nebo zprostředkovaně prožíval. 
Jsem hrdý na to, že mohu pracovat v naší společ-
nosti, že se mohu podílet na tom, aby voda tekla, 
kde má a v kvalitě, za kterou se nemusíme stydět.

Ing. Vladimír Stehlík
předseda představenstva

Jsem  hrdý  na  to,  že mohu pracovat v naší 
společnosti, že se mohu podílet na tom, aby voda tekla, 

kde má a v kvalitě, za kterou se nemusíme stydět.
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30 let očima Jana Sedláčka
To byly v podmín-
kách tehdejšího re-
žimu představy jako 
z jiného světa. K nim 
jste dospěl jak?

Vodárenské objekty, 
čerpací stanice a vo-
dojemy, jsem chtěl mít 
opravdu jako potravi-
nářské. Když jsem přišel 
jako kluk za socialismu 
do prodejny Řeznictví 
v Sobotce s interiérem 
z první republiky a vi-
děl jsem bílé kachličky 
a tu nádheru čistého 
prostředí, nebylo co ře-
šit. Prostě jsem si něco 
takového vysnil i pro 
vodovody. Sen se stal 
cílem, který se  nakonec 
dařilo naplňovat.

Rok 1989 a s ním spojená transformace eko-
nomiky přinesly šanci na naplnění těchto 
snů. Začalo se mluvit o privatizaci mimo jiné 
i podniku Středočeské vodovody a kanaliza-
ce. Jakou měl vlastně tento podnik strukturu? 
A proč nedošlo na jeho privatizaci jako celku?

Privatizace vodáren v České republice se táhla až do 
roku 1993. Vedení podniku Středočeské vodovody 
a kanalizace v Praze, pod které náš odštěpný závod 07 
patřil, jsem požádal o osamostatnění. Bohužel ostatní 
závody to odmítly. My jsme měli nejlepší hospodář-
ské výsledky, ostatní byli ve ztrátě a dotovaní, pro-
to jsme nakonec zpracovali samostatný privatizač-
ní projekt jen pro naši část. Náš projekt byl úspěšný 
díky zdejším osvíceným starostům a podpoře před-
nosty Okresního úřadu Ing. Jaroslava Kouby. Privati-
zace krajského podniku jako celku tím vzala za své.

S kolegy jste přišli s privatizačním projektem zá-
vodu Mladá Boleslav, kdy naprostá většina jeho 
vlastnictví přešla formou akcií na obce a města 
okresu Neuvažovali jste sami i o jiných možnos-
tech?

Akciová společnost ve vlastnictví obcí a měst byla 
jednoznačným cílem našeho privatizačního sna-
žení. Jen pro případ nouze, že bychom narazi-
li na nepochopení či nezájem komunálních poli-

Jak jste se dostal k vodárenství, bylo to vědomé 
rozhodnutí během studií, nebo vše vyplynulo ze 
situace, kdy na začátku profesní kariéry mladý 
člověk nastoupí k náhodně vybranému zaměst-
navateli?

Pane magistře, dříve než odpovím na vaši první otáz-
ku, mi dovolte využít příležitosti a pozdravit všechny 
vodárníky a kanálníky naší akciové společnosti Vodo-
vody a kanalizace Mladá Boleslav, všechny kamarády 
spoluzaměstnance, ale i všechny starosty, starost-
ky, primátory a další představitele obcí a měst Mla-
doboleslavska, včetně těch bývalých, bez kterých by 
nebyla naše vodárna tam, kde je. Pozdravení a vzpo-
mínku posílám i na druhý břeh těm, kteří již nejsou 
mezi námi. Nejvíce myslím na to, jak se všichni za-
sloužili o naši společnost, která má krásný věk – 30 let.
A teď k otázce „Jak jsem se dostal k vodárenství?“ 
Velmi jednoduše! Děda provozoval za první republiky 
vodovod města Sobotky, táta to samé. Byl vedoucím 
střediska Sobotka, Okresní vodohospodářské zprávy 
Jičín. No a já, po studiu na průmyslové vodařské ško-
le ve Vysokém Mýtě a ČVUT Praha, obor vodohos-
podářský, jsem skončil v Mladé Boleslavi. Tedy žád-
ná náhoda, ale zřejmě poslání předávané v rodině.

Váš dlouholetý kolega Otakar Pavlík ve svém 
příspěvku zmiňuje jednu Vaši „vizi, že by to-
tiž všechny vodárenské objekty měly v interié-
ru vypadat jako potravinářský závod“. Takové 
představy jste vyslovoval již před rokem 1989. 
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tiků, jsme byli připraveni založit „eseróčko“. Ale 
toto řešení bylo na hony vzdálené našim ideálním 
představám. Velice nás podpořil první porevoluční 

starosta Mladé Boleslavi PhDr. Karel Herčík. Bylo klíčo-
vé mít na své straně největší město okresu. Díky za to.

Které momenty Vám z dob privatizace zá-
vodu utkvěly v paměti jako nejdůležitější?

Jednou z nejhorších situací byla nedostavěná čis-
tírna odpadních vod Podlázky. Po revoluci nám 
chybělo 100 milionů korun na dostavbu – tehdy 
obrovské peníze. Města Mladá Boleslav a Kosmo-
nosy zastavila kino a panelové domy za půjčku 
50 milionů pro vodárnu od ministerstva životní-
ho prostředí, dalších 50 milionů půjčila na splátky 
Škoda-Auto. Do toho zkrachoval hlavní dodavatel 
Vodní stavby i další dodavatelé. Přesto jsme to zvládli.
Ale byly, alespoň z dnešního pohledu, i úsměvné 
momenty spojené s návratem decentralizované eko-
nomiky a soukromým vlastnictvím. Nikdo už pořád-
ně nevěděl, co je akciová společnost, že má stanovy 
a také fondy, co to jsou dividendy a tantiémy. Vše 
jsme se opět učili za pochodu včetně toho, jak s těmi-
to nástroji tržní ekonomiky zacházet.

Znám Vás 28 let, a tak vím, že jste nikdy nebyl 
solitér, ale v týmu lidí, které jste vedl, měl každý 
prostor ke spolupráci a spolurozhodování. Věří-
te na synergii, nikoli diktát. Kdo tedy vedle Vás 
odehrál nejdůležitější party úspěšné privatizace 
a jaké noty tito lidé hráli?

Právě proto, že se známe tak dlouho, Vám musí být 
můj vztah k vodárně jasný. Když o ní mluvím, mám 
na mysli předně lidi, kteří pro ni pracují. Ale ta dru-
há část otázky je hrozně těžká. Když řeknu některá 
jména, bude to nespravedlivé k jiným, které nezmí-
ním. Ale při úspěšné privatizaci se hodně angažo-
val Ing. Otakar Pavlík. Důležitou roli odehrál i v roce 
2002, kdy společnost, či spíše akcionáři, odolali ná-

První zasedání představenstva a.s. - 4. 1. 1994
Ing. Ladislav Nádvorník, Ing. Jan Sedláček, PhDr. Karel Herčík, 
Ing. Otakar Pavlík

První zasedání dozorčí rady a.s. - 11. 1. 1994
zleva Ing. Kartel Blecha, Ing. Miroslav Čuban, Ing. Jarmila Fili-
pová, Richard Kastner

jezdům zahraničních 昀椀rem. V tomto osudovém oka-
mžiku byli nezastupitelní Ing. Miloslav Čuban a býva-
lý primátor Mladé Boleslavi Mgr. Svatopluk Kvaizar. 
Ale zdůrazňuji, že důležitých osobností, na které 
měla naše vodárna štěstí, bylo mnohem více. Píše se 
o nich ve sbornících vydaných k příležitosti 10, 15, 
20, ale hlavně 25 let existence akciové společnosti.

Je 1. ledna 1994, první den akciové společnos-
ti Vodovody a kanalizace Mladá Boleslav. Jak 
vypadala na svém začátku, s čím se potýkala 
a jaké nejdůležitější problémy k řešení zdědila?

Porevoluční období bylo náročné paradoxně i řa-
dou očekávání, která byla nota bene u každého jiná. 
Kdekdo chtěl podnikat, jiní chtěli větší výplatu, lepší 
techniku k práci, auta, nářadí… Ze 320 zaměstnanců 
jsme se na chvíli scvrkli na 220 pracovníků a muse-
li i tak vše stihnout. Postupně se věci začaly stabili-
zovat, získaly nový řád a rytmus, došlo k potřebné-
mu zklidnění. Tím nemyslím nějaké znehybnění, 
nebo spaní na vavřínech, ale klid na soustředěnou 
práci a rozvoj, kdy kolegové a zaměstnanci dáva-
li vodárně víc, než museli podle pracovní smlouvy.
Zní to možná pateticky, ale já to takto pamatuji.

A v jaké kondici byla v době, kdy jste její vedení 
předával, tedy v roce 2019?

Po čtyřiceti třech letech ve vodárně, třiceti letech ře-
ditelování a pětadvaceti letech, kdy jsem byl před-
sedou představenstva, byla akciová společnost, 
aspoň doufám, ve vynikající kondici s 245 pracov-
níky, dvojnásobným majetkem oproti roku 1994, 
o který se velmi dobře stará. Nejlepším důkazem 
úspěšného rozvoje je skutečnost, že na Mladobole-
slavsku máme jednu z nejlepších kojeneckých vod 
v České republice, která teče z kohoutku v domác-
nostech. Je k dispozici pro více jak 70 000 občanů.

Předsedou představenstva a ředitelem jste 
byl první čtvrtstoletí společnosti. Jakými dů-
ležitými momenty a etapami rozvoje si za 
tu dobu prošla? A kdo vedle „otců zakla-
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Ing. Jan Sedláček

datelů“ měl na jejím rozvoji zásadní podíl?

I když to nebylo vždy jednoduché, prošla akciová 
společnost celým obdobím více než perfektně. Přes-
tože nejsem příznivcem dotací, podařilo se nám zís-
kat z Evropské unie pro 3 projekty cca miliardu korun, 
a to pro naši regionální 昀椀 rmu není malá částka. Tyto 
dotace ale nebyly na hlouposti, použili jsme je na od-
kanalizování domů tisíců občanů regionu a pro zlep-
šení životního prostředí Mladoboleslavska a ochra-
nu řeky Jizery. Podíl na rozvoji vodárny měli všichni 
zaměstnanci a znovu zdůrazňuji, že i naši akcionáři, 
či spíše jejich zástupci, tedy starostové měst a obcí. 
Na jejich přístup, rozvážnost a prozíravost jsme měli 
štěstí. Například první předsedkyně dozorčí rady, bý-
valá starostka města 
Dobrovice a senátorka 
inženýrka Jarmila Fili-
pová, dlouholetý člen 
představenstva, býva-
lý starosta obce Brod-
ce inženýr Ladislav 
Nádvorník, dlouhole-
tý předseda dozorčí 
rady, také bývalý sta-
rosta Mnichova Hra-
diště Jaroslav Myška, 
další dlouholetý člen 
představenstva a bý-
valý starosta Benátek 
nad Jizerou Jaroslav 
Král a další a další. 
Ze současných před-

stavitelů musím připomenout dlouholetého místo-
předsedu představenstva, senátora a primátora Mla-
dé Boleslavi, tedy zástupce největšího akcionáře, který 
podporoval a stále kontinuálně podporuje ve funkci 
strategické rozvojové plány a potřeby akciové spo-
lečnosti, doktora Raduana Nwelatiho. Ve funkci byl 
přes 16 let. Tak jsem opět nedodržel předsevzetí, že 
nebudu jmenovat, že by bylo nespravedlivé někoho 
vynechat. Jenže, abych někoho neopomenul, musel 
bych vyjmenovat dvě generace vodárníků a na to by 
nestačil celý Zpravodaj.

Vodovody a kanalizace Mladá Boleslav, a.s., exi-
stují 30 let. V takové situaci se nelze vyhnout ně-
jakému poselství, vyznání nebo přání…

Nikdo ze čtenářů 
si samozřejmě ne-
může myslet, že se 
lze vyjádřit v tomto 
rozhovoru k celé tři-
cetileté historii spo-
lečnosti, ale jsem 
za tento rozhovor 
stejně moc vděčný. 
Chci ho ještě využít 
k tomu, abych po-
zdravil i vodárníky 
z České republiky, 
se kterými jsem měl 
čest se seznámit za 
svého dlouholeté-
ho předsednictví ve 

Sdružení oboru vodovodů a kanalizací České republiky.
Kdo se chce něco dozvědět o 昀椀 lozo昀椀 i vodárny, může 
si přečíst přísahu vodáka Bohumila Kaše z roku 1874 
objevenou inženýrem Pavlíkem v archivu. Potom mu 
to bude vše jasné. Vodárna mě hodně naučila a ve-
dle rodiny pro mě byla vším. Jejímu současnému 
vedení, které jsem i částečně vychovával a zaučo-
val, a zaměstnancům přeji vše nejlepší v době po-
covidové, kdy se zároveň válčí na Ukrajině a máme 
drahé energie. Držím vám palce, zvládáte to a zvlá-
dejte to i dále. Ať voda teče pouze tam, kde má. 
A připomínám naše motto: Voda je život, chraňme 
ji. Aby vnoučata našich vnoučat na nás byla pyšná.
Hodně zdraví se štěstím dohromady přeji všem.

Ptal se Mgr. Petr Kopecký
odpovědný redaktor Zpravodaje

Privatizační projekt 

Absolvent ČVUT v Praze, obor vodní stavby a vodní hospodářství
Od roku 1976 zaměstnanec společnosti (dříve Okresní vodohospodářské správy, 
poté Středočeské vodovody a kanalizace, závod Mladá Boleslav) na různých technických pozicích
V letech 1988 – 1993 ředitel závodu státního podniku, 1994 – 2019 ředitel a.s.
V letech 1994 – 2019 předseda představenstva akciové společnosti
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30 let očima Miroslava Čubana

Když jsem se po jednačtyřiceti létech loučil 
na jaře roku 2009 se svými spolupracovníky, tak 
jsem jim v závěru napsal: Jiří Wolker ve své Bala-
dě o očích topičových píše: „Každý muž na světě 
vždycky dvě lásky má, tu jednu zabíjí, pro druhou 
umírá“. Já na rozdíl od Wolkrova topiče měl lásky 
tři: svoji rodinu, práci ve vodárnách a hudbu, která 
mě provázela celým životem. Žádnou z těchto lá-
sek jsem nezabil a pro žádnou jsem zatím nemusel 
ani zemřít. Věřím, že to tak bude ještě dlouhá léta.

Od té doby uplynulo dalších patnáct let – a všichni 
jsme stále zde. Já a moje rodina, hudba, ale také bole-
slavské vodárny (pardon Vodovody a kanalizace Mla-
dá Boleslav, a.s.), které se letos dožívají krásného věku 
třiceti let, kdy většina lidí je fyzicky na vrcholu života.

S vodárnami jsem spojen i nadále pupeční šňůrou 
– jsem akcionářem této společnosti, jejím důchod-
cem, ale také stále aktivním kamarádem; když přijdu 
do podniku, téměř s každým si mám o čem popovídat.

Za svého aktivního působení od roku 1968 jsem 
pomáhal v podniku vybudovat provoz kanalizací 
a čistíren, který měl při mém odchodu z funkce ve-
doucího na přelomu milénia 2000–2001, kdy jsem 
provoz předával Pavlu Ottovi, 10 čistíren odpadních 
vod, první desítky přečerpávacích stanic, 281 km ka-

nalizací, technické zázemí, údržbu, dopravu speciál-
ních vozidel a více než 100 pracovníků v dělnických 
i technických profesích. Od této doby přirostly, even-
tuálně se modernizovaly, další čistírny, přibyly desítky 
kilometrů kanalizací a další přečerpací stanice. Možná 
ubylo fyzických pracovníků – žijeme již v trochu jiném 
světě. Myslím však, že duch odpovědnosti a přátel-
ství na tomto provozu magického čísla sedm zůstal.
Prošlá léta byla po většině krásná a smysluplná. V jed-
né chvíli i zabouřilo, ale bouřka přešla, žádné škody 
nenadělala. Zaměstnance v podniku naopak spo-
jila a společnost z ní vyšla silnější a sebevědomější.

V těchto dnech jsem našel album fotogra昀椀í Marti-
na Ledviny z oslavy mých šedesátých narozenin v roce 
1996 na nově otevřené čistírně odpadních vod v Pod-
lázkách. S nostalgií, ale i trochu zavlhlýma očima, jsem 
se znovu setkal s přáteli, kteří zde s námi již nejsou. 
Většina však je, i když vlasy jsou poněkud prošedivělé.

Co přát „vodárnám a kanalizacím“ do budoucna? 

Spolehlivost, korektnost, slušné vystupování, další roz-
voj potřebných investic, ekonomickou stabilitu a hlav-
ně naplňovat naše heslo: „Voda je život – chraňme ji!“

Ing. Miroslav Čuban
 Absolvent Vysoké školy chemicko-technologické v Praze
 V letech 1968 – 2009 zaměstnanec společnosti (dříve Okresní vodohospodářské správy, 
 poté Středočeské vodovody a kanalizace, závod Mladá Boleslav) na různých technických pozicích
 Do roku 2000 vedoucí provozu kanalizací a čistíren odpadních vod
 V letech 1994 – 2002 člen dozorčí rady akciové společnosti
 Jako zaměstnanec společnosti je spoluautorem obsáhlého sborníku o kanalizaci města Mladá Boleslav
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30 let očima Otakara Pavlíka
 Jednoho únorového rána jsem prohlížel e-mai-
lovou schránku a zaujala mě zpráva o vyzvednutí si 
pozvánky na oslavu/y 30. výročí založení akciové 
společnosti Vodovody a kanalizace Mladá Boleslav.

První moje reakce byla, jak ta léta rychle utekla. 
Vždyť to bylo nedávno, co jsem měl tu čest pronést 
přípitek k 10. výročí založení, kdy všichni účastníci po 
přečtení přísahy vodáka z roku 1885 na její text přísa-
hali. Snad je to tou slavnou Einsteinovou teorií relati-
vity, že čím jsme starší, tím jsou den, týden, měsíc i rok 
kratší a kratší. Jen staré pracovní diáře, které mám 
z mnoha důvodů založené od roku 1994 a které jsem 
vyhledal, abych si oživil vzpomínky právě na rok na-
rození naší oslavenkyně, mi 
potvrdily, že mají stále stej-
ný počet dní i měsíců. Listo-
vání v ohmataných a hus-
tě popsaných diářích bylo 
mou přípravou na důstojné 
oslavy. Při prohlížení přede 
mnou de昀椀 lovali lidé a události. Vzpomínal jsem přede-
vším na lidi, které jsem na vodárně potkal, ať nadříze-
né, či podřízené, a i na to, co se nám společně povedlo 
i nepovedlo, ale hlavně na období příprav a vlast-
ní realizace založení smíšené akciové společnosti.
 Z toho nostalgického vzpomínání mě vytrhávala 
zcela konkrétními otázkami manželka. Co si do divadla 
vezmeš na sebe? Bude ti ještě ten šedý oblek? A kte-
rou košili si k němu vezmeš? A máš vůbec černé boty? 
Takže vše jsem musel vyzkoušet, do opasku udělat 
novou dírku, aby mi nespadly kalhoty, vybrat si boty 
s méně ošlapanými podpatky, projít se s nimi po bytě, 
abych zjistil, jestli netlačí, vybrané boty naleštit, vyhle-
dat k  bleku hodící se kravatu a mnoho jiných s tím 
spojených povinností. A až potom se manželka uklid-
nila a já mohl pokračovat v listování diáři a vzpomínání.
Nastal den „D“, na který jsem se celou dobu těšil. 

Před divadlem bylo již plno čekajících na otevření 
a já se mezi nimi cítil osamocen, samé nové, mladší 
tváře. Ale v jednom hloučku jsem přeci jenom zahlé-
dl Miloše Fialu, Zdeňka Doležala a Pavla Ottu s jejich 
manželkami, a tak pocit, „co tu dědku hledáš,“ ze 
mě spadl. Když se dveře divadla otevřely, čekalo mě 
i ostatní překvapení, milé uvítání Vláďou Stehlíkem 
a Tomášem Žitným. Cestou k šatně jsem si vzpomněl 
na první potřesení rukou s nimi, když se přišli na vo-
dárnu představit jako čerství absolventi vysoké školy.
 Před slavnostním přípitkem si se mnou ťuklo mno-
ho známých, hlavně bývalých členů představenstva, 
starostek a starostů. Při tom jsme, jak jinak, zavzpo-

mínali. Ale já očima hledal 
Jendu Sedláčka, protože 
v den „D“ si spolu ťuknout 
musíme. Podařilo se a já si 
s ním a jeho paní připili pře-
devším na zdraví a na to, aby 
společnost jen vzkvétala. Po-

tom jsem si stoupl do koutku u dveří, kde jsem krytý 
hloučkem mladých lidí zavzpomínal na Jendovy vize 
a společné diskuse k nim ještě před rokem 1989. Bylo 
těžké je prosadit, protože jsme byli jediným závodem, 
který hospodařil se ziskem a celý krajský podnik ve 
ztrátě. A vyslovit nahlas jen jednu z vizí, že by totiž 
všechny vodárenské objekty měly v interiéru vypadat 
jako potravinářský závod, to představovalo odvahu 
a od mnohých si to vysloužilo jen úsměv. A Jenda 
tu odvahu měl, a naopak to byl jeho úsměv, kte-
rý následoval, když se jeho vize stávaly skutečností.
Tam někde bylo podhoubí toho, že jak to bylo mož-
né, chopili jsme se příležitosti se osamostatnit. Vedla 
k tomu ještě dlouhá cesta, ale povedlo se. A hezkou 
rekapitulaci toho všeho pronesl z jeviště divadla Vláďa 
Stehlík. Vzpomínky mi letěly hlavou ještě při divadelním 
představení, jen při promítání na pozadí scény rodné-

Díky za hezky prožitý večer, přátelé.
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ho domu hrdinky představení Adiny Mandlové a zmín-
ce o magnolii, zasazené na zahradě k jejím 18. naro-
zeninám,  jsem zpozorněl. Vedle Adiny magnolie jsme 
zasadili totiž další magnolii k 18. narozeninám vnuč-
ky Drahušky, která ve stejném domě prožila dětství. 

O přestávce se mi podařilo najít Mirka Čubana, 
a než jsme prohodili několik slov, přišlo se s námi 
pozdravit mnoho dalších bývalých starostek a staros-
tů a Sváťa Kvaizar zavzpomínal na Karla Herčíka. Já 
Karla vidím denně, protože nad mým počítačem visí 
obrázek z 4. ledna 1994, kdy v jeho kanceláři, tehdy 
ještě starosty, ne primátora, se konalo první, tedy 
historické zasedání představenstva akciové společ-
nosti, a kde se prvním historickým předsedou stal 
Jenda Sedláček. Ještě ráno před zasedáním mě tehdy 
napadlo si připravit fotoaparát a vzít do tašky láhev 
šampaňského, která zbyla z oslav nového roku. A tak 
se zachovalo něco málo fotogra昀椀 í z tak významného 

dne, kdy jsme si společně ťukli na novou éru vodárny.
Po skončení představení a rozloučení se s blízký-
mi přáteli a známými jsme si s Mirkem, jeho synem 
Mirdou a Sváťou cestou domů řekli, že těch pár let 
příprav a potom 30 let usilovné práce na vybudová-
ní smíšené akciové společnosti, která odolala i sna-
ze několika mladoboleslavských radních ji prodat, 
stálo za to. A že jsme přesvědčeni, že dobrou prací 
si vybudovanou a uznávanou přední pozici mezi vo-
dárenskými společnostmi republiky udrží a že bude 
stále uznávaným a každodenním partnerem velké 
většiny občanů okresu. Zní to jako fráze, ale mys-
líme to upřímně a nejsme jistě sami, kdo tomu věří.

A já na závěr moc děkuji za pozvání, hezky prožitý 
večer a za „nabití baterie“. A také jsem rád, že budu 
moci v tom dnešním rozbouřeném světě na něco pří-
jemného vzpomínat.

Ing. Otakar Pavlík
Absolvent Vojenské technické akademie v Brně
V letech 1980 – 2013 zaměstnanec společnosti (dříve Středočeské vodovody a kanalizace,
závod Mladá Boleslav) na různých technických pozicích
Do roku 1999 výrobně technický náměstek
V letech 1994 – 2003 člen představenstva akciové společnosti
Jako zaměstnanec společnosti zpracoval několik obsáhlých sborníků o vodovodech mladoboleslavského   

 regionu, spoluautor sborníku o kanalizaci města Mladá Boleslav
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Výroční setkání zaměstnanců akciové společnosti 
Vodovody a kanalizace Mladá Boleslav a dceřinné společnosti 

Vodohospodářské inženýrské služby Praha 
Dům kultury v Mladé Boleslavi dne 21. března 2024
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Slavnostní setkání bývalých a současných členů představenstva 
a dozorčí rady

Sídlo společnosti dne 30. května 2024
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V uplynulém roce jsme vyčerpali nebo od jiných 
provozovatelů nakoupili celkem 6,27 mil. m3 pit-
né vody. Roční objem vody nefakturované pokle-
sl v porovnání s rokem 2022 o nezanedbatelných 
97 tis. m3 na hodnotu 397 tis. m3. Výsledná hodnota 
6,34 % nefakturované vody se stává nejlepším dosa-
ženým výsledkem v historii naší akciové společnosti. 

V porovnání s celorepublikovým průměrem pa-
tří toto procento mezi velmi nízké. Dokladem toho 
jsou statistiky Ministerstva zemědělství, které sledu-
je ztrátu vody za 1 den na 1 km vodovodního řadu. 
Průměrná ztráta vody v České republice se v roce 
2022 blížila k 2,9 m3. Naše společnost v minulém 
roce snížila ztráty vody na hodnotu 1,08 m3/km/den.
Voda nefakturovaná obsahuje především odběry při 
požárech, technologickou vodu na úpravnách, spotře-
bu vody na odkalování, proplachy po poruchách, spo-

Hospodaření s vodou 
v roce 2023

třebu ve vlastních objektech, čištění vodojemů a úniky 
při poruchách. Významný objem technologické vody 
registrujeme jako v předešlých letech na ČOV Benát-
ky nad Jizerou, kde je z důvodu nedostatku provozní 
vody k zahušťování kalu využíván veřejný vodovod.

Při kontrole kvality pitné vody stanovené legis-
lativou bylo naší společností provedeno 309 kráce-
ných nebo úplných rozborů pitné vody. Tyto analý-
zy doplňují i namátkové kontroly Krajské hygienické 
stanice. V roce 2023 bylo provedeno 8 náhodných 
odběrů v domácnostech nebo provozovnách, při 
nichž nebylo zjištěno námi způsobené porušení ja-
kostních požadavků kladených na pitnou vodu.

K hospodaření patří i hodnocení stavu pod-
zemních vod. Loňský teplotně i srážkově nad-
průměrný rok jen mírně pozitivně ovlivnil měl-
ké podzemní zdroje. V důsledku toho nenastal 

Navazujeme na předešlé roky a přinášíme informace o hospodaření 
s pitnou a odpadní vodou v roce 2023. Klademe důraz na hospodárné 

nakládání s podzemní vodou a náležité čištění 
splaškových vod na našich modernizovaných čistírnách odpadních vod.
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závažný problém s množstvím vody u spotřebišť 
se studnami a vrty zasahujícími do mělkých zvodní.

Pokračovaly stavební práce na investici v obci Hřiv-
no, která sestává z nového vrtu a výstavby úpravny vody 
s  podzemní akumulací. Důvodem této investice je ne-
dostatek vody ve stávajícím zdroji v letních měsících. Zá-
sobování městyse Chotětov posílíme vloni položeným 
přivaděčem ze skupinového vodovodu Bezno-Sovín-
ky, který bude v roce 2024 uveden do provozu. Zdár-
ně probíhaly montážní práce na novém zdroji v obci 
Sobětuchy, kde byl v předešlých letech proveden hlu-
binný vrt a vyprojektována úpravna vody s akumulací.
Největší a pro naši společnost nejdůležitější prame-
niště Klokočka zásobující skupinový vodovod ne-
vykazuje výrazné změny úrovně podzemní vody. 
Aby vydatnost soustavy vrtů byla zachována, po-
kračovala v loňském roce obnova jímacích zařízení.

Hospodaření s odpadní vodou 
V minulém roce proteklo námi provozovanými čis-

tírnami více než 6,95 mil. m3 odpadní vody, která byla 
vyčištěna v souladu s legislativními limity a vypuště-
na do vodních toků. Do tohoto objemu je zahrnuta 
i vyčištěná dešťová voda z komunikací a střech ne-
movitostí. Naše společnost také zajištuje likvidaci 
odpadních vod z nemovitostí, které nejsou napoje-
ny na kanalizaci. V loňském roce jsme dovezli nebo 
převzali splaškovou vodu v objemu téměř 67 000 m3.

Plnění výše zmíněných limitů je zároveň pod 
drobnohledem kontrolních orgánů. V loňském 
roce bylo odebráno 5 kontrolních vzorků Čes-
kou inspekcí životního prostředí (dále ČIŽP) 
a 4 kontrolní vzorky odebralo Povodí Labe, s. p. 

Tradičně mi na závěr článku dovolte poděkovat 
pracovníkům provozů, kteří i za nepřízně počasí plní 
své povinnosti bez zbytečného odkladu a havarijní zá-
sahy provádí 24 hodin denně po celý rok. Poděkování 
patří i technickým pracovníkům, kteří pečují o majetek 
a zajišťují jeho obnovu. Nemalou mírou tak přispíva-
jí k postupnému snižování úniků vody z vodovodů 
a zvyšují kvalitu služeb při odvádění odpadních vod.

Ing. František Klouček
výrobní náměstek
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 Dne 7. prosince 2023 krátce po poledni došlo 
k poruše páteřního přívodního řadu pitné vody LT DN 
600 mm v ulici Na Radouči v Mladé Boleslavi. Násled-
kem byl okamžitý poklesu tlaku v severní části města 
a přerušení dodávky vody ve vyšších patrech panelo-
vých domů. Páteřní řad je jeden ze dvou hlavních pří-
vodů do Mladé Boleslavi na tlakovém pásmu „Bradlec“.

V okamžiku havárie se několikanásobně zvedl prů-
tok vody do města a hrozilo „vyprázdnění“ vodoje-
mů na Bradleci. Okamžitým uzavřením nejbližších 
sekčních šoupat se podařilo obnovit tlak a dodávku 
vody a stabilizovat vodovodní systém do dvou ho-
din od vzniku poruchy. Na odstavené části páteře 
nejsou napojeny žádné objekty, a tak nebylo nutné 
zabezpečovat nouzovou dodávku vody kontejnery.

V době havárie byla nutná spolupráce s Měst-
skou policií Mladá Boleslav, která zabezpečovala 
odklon dopravy na jiné komunikace, a také mlado-
boleslavské jednotky středočeských hasičů, která 
odstraňovala poklopy a mříže na kanalizaci a umož-
nila tak rychlý odtok vody do kanalizace a zabrá-
nila větším škodám na zaparkovaných vozidlech.

Příčinou poruchy bylo vylomení střepu na hrdle 
potrubí z šedé litiny. Následně došlo k poškození vel-
ké části komunikace podemletím tlakovou vodou. Dle 
měření na síti došlo k úniku přibližně 1 200 m3 vody 
a celkové náklady na opravu vodovodu i komunikace 
dosáhly 1,8 mil. Kč. Vzhledem ke klimatickým pod-
mínkám zimních měsíců byla 昀椀 nální oprava komuni-
kace provedena až v jarních měsících letošního roku.

Mimořádná událost
porucha páteřního řadu 
v Mladé Boleslavi
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Oprava věžového vodojemu 
na Chloumku

 Obnova vodárenské infrastruktury zahrnuje jak ob-
novu potrubní sítě, tak stavebních objektů. Mezi ně 
patří hlavně vodojemy. V minulém roce byl před naše 
oddělení postaven úkol provést obnovu věžového vo-
dojemu umístěného v obci Chloumek. Tento vodojem 
má užitný objem 100 m3, je vysoký 29,1 m, akumulační 
komora má tvar koule o průměru 6 m a jeho hmotnost 
je přibližně 20 tun. Byl už 3 roky odstaven kvůli ko-
rozním vadám konstrukce akumulační komory. Z dů-
vodu dlouhodobé trvanlivosti bylo rozhodnuto zacho-
vat z původní kovové konstrukce vodojemu větší část 
tubusu od paty vodojemu ke spodnímu okraji kulové 
akumulační komory a zbývající část vyrobit novou.
 Koncem roku 2022 jsme začali jednat se společ-
ností Jan Perner, která s úspěchem dodávala kovovou 
konstrukci zajímavého vodojemu v Ohrazenicích pro 
společnost Vodohospodářské sdružení Turnov. Zaslali 
jsme jí poptávku a v lednu 2023 byla dohodnuta cena 
za opravu vodojemu a uzavřena smlouva. Nejprve byl 
zpracován prováděcí projekt opravy. Z něj vyplynuly 
požadavky na ostatní části stavby. Byl poptán dodava-
tel opláštění nové akumulační komory a tepelné izola-
ce nového potrubí a následně s ním uzavřena smlouva.

Po přípravných pracích nadešel okamžik sejmu-
tí původního vodojemu. V červnu byl snesen, roz-
dělen na části vhodné k přepravě a dosloužilé díly 
odvezeny k likvidaci. Tubus vodojemu byl ve dvou 
částech délky 10 m odvezen do dílny k opravě. 

Oprava věžového vodojemu 

Sestava akumulace na dílně
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Zahájení stavby                                                     
Ukončení stavby                                                      
Zhotovitel opravy ocelové konstrukce                
Zhotovitel tepelných izolací a opláštění              
Zhotovitel potrubního vystrojení a elektroinstalace        

Celkové náklady stavby                                     

Současně byly započaty práce na výrobě nové aku-
mulační komory. Kulová plocha byla rozdělena na 
24 stejných výsečí, jejichž povrch je tvořen prostoro-
vou plochou s jednou křivostí. Pro zhotovení výsečí 
byl použit ocelový plech tl. 8 mm. Výseče byly se-
skupeny do čtveřic a svařeny. Tak vzniklo 6 prosto-
rových dílců. Z ocelové trubky 960×8 mm byla vyro-
bena část tubusu, procházející akumulační komorou.

Pak nastal okamžik zkušebního sestavení celé aku-
mulační komory s tubusem v dílně s pomocí šrou-
bových spojů. Následovalo rozložení dílců a jejich 
přeprava spolu s původní částí tubusu do lakovny. Ko-
vové dílce byly otryskány pískem a nástřikem opatře-
ny povrchovou úpravou z epoxydové nátěrové hmoty. 
Pro vnitřní povrch akumulační komory byl použit ná-
těrový systém s atestem pro kontakt s pitnou vodou.

Po vyzrání nátěrů byly díly vodojemu doprave-
ny na stavbu. Nejdříve se postavil tubus a zakot-
vil pomocí šesti nových ocelových lan k betonovým 
patkám. Akumulační komora byla sestavena z šes-
ti dílců a tubusu na kovovém stojanu obdobně jako 
v dílně, osazena potrubím a žebříky. Pak byly díl-
ce de昀椀 nitivně svařeny. Svarové spoje byly otryskány 
a opatřeny stejným nátěrovým systémem jako dílce 
v lakovně. Poté následovala zkouška těsnosti aku-
mulační komory. Po ní byl povrch komory opláštěn 
tepelnou izolací z minerální plsti a oplechován seg-
menty z hliníkového plechu. Takto dokončená komo-
ra byla jeřábem přemístěna na vrch stojícího tubusu 
a tím bylo osazení opraveného vodojemu završeno.

Na závěr byla kotvící lana dotažena a geodeticky 

ověřena svislost tubusu. Pak nastoupili pracovníci Pro-
vozu výroby vody, aby propojili vnitřní potrubí mezi 
tubusem a akumulační komorou a napojili potrubí u 
paty vodojemu.

Další nedílnou součástí vodojemu je elektroinsta-
lace. Ta zahrnuje překážkové svítidlo na vrchu vodo-
jemu, osvětlení v tubusu, systém pro sledování stavu 
hladiny vodojemu a bezpečnostní signalizaci. Tyto 
práce provedli také pracovníci Provozu výroby vody.
Chtěl bych poděkovat dodavatelům, společnosti Jan 
Perner a Máška – izolace a zmíněnému provozu Vý-
roby vod za spolupráci a doufám v dlouhou životnost 
vodojemu.

Ing. Miroslav Havlas
odborný technik VRI

březen 2023
prosinec 2023
Jan Perner, Český Dub
Máška – izolace s.r.o., Praha
Vodovody a kanalizace Mladá Boleslav, a.s.,
Provoz výroby vody

6 290 000 Kč bez DPH

Základní informace o stavbě

Dokončení nátěru po svaření
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Budujeme... 

      Jizerní Vtelno, úpravna vody
 Původní objekty úpravny vody a chlorovny bu-
dou nahrazeny prefabrikovaným objektem do-
daným 昀椀 rmou Gritec s.r.o., ty původní budou 
po zprovoznění nové úpravny vody odstraněny.
 Po provedení střešní konstrukce, krytiny, omí-
tek stropů a výmaleb, bude do objektu umístěna 
nová technologie úpravy vody skládající se z odže-
lezňovací jednotky dodané 昀椀 rmou EUROWATER
Grundfos company. Montáž jednotky bude probíhat 
ve spolupráci Provozu výroby vody a techniků 昀椀 r-
my EUROWATER. Po provedení jednotlivých zkoušek 
bude upravená a odželezněná voda z úpravny vede-
na novým výtlačným potrubím do stávajícího věžo-
vého vodojemu (HYDROGLOBUS). Prací vody z 昀椀 ltrů 
budou svedeny do nové vsakovací jímky. V areálu 
úpravny vody bude také nově vybudovaná příjezdová 
komunikace, umožňující parkování a otáčení vozidel.
 Součástí prací bude i oprava poškozené zárubnice 
stávajícího vrtu v prameništi a osazení nových příjez-
dových vrat.

Zahájení stavby                                                     
Ukončení stavby                                                      
Projektant             
Zhotovitel stavby              
Předpokládané náklady stavby    

březen 2023
červenec 2024
Vodohospodářské inženýrské služby, a.s., Praha
Ještědská stavební společnost spol. s r. o., Liberec
5 868 000 Kč bez DPH

Základní informace o stavbě

Tyto úpravny vod zajistí pro naše zákazníky 
kvalitní pitnou vodu v dostatečném množství.

Nový objekt úpravny vody

Doprava a montáž prefabrikátu 
úpravny vody

Původní objekt úpravny vody
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    Hřivno, řešení vodovodu
Práce na vybudování zemního vodojemu s úprav-

nou vod byly zahájeny již v roce 2020, kdy bylo nutné 
pro nový zemní vodojem vykoupit potřebné pozem-
ky. Po vyřízení potřebných administrativ, se přistoupi-
lo k realizaci vyvrtání průzkumného vrtu, na tyto práce 
byla v roce 2021 oslovena 昀椀rma HYDROECOGEO. Po 
provedení čerpacích zkoušek a odběru vzorků s klad-
ným výsledkem došlo k převedení 
z průzkumného díla na vodní dílo. 
Z vyjádření Středočeského kraje se 
lokalita, v níž jsme vrtali, nacháze-
la v chráněném ložiskovém údolí.  

Před zahájením stavebních prací 
bylo nutné nejdříve odstranit pů-
vodní objekt chlorovny, který byl 
již několik let nevyužíván. Vodo-
jem je navržený jako zemní dvou-
komorový s akumulací 2 x 30 m3, 
armaturní komorou a nadzemním 
vstupním objektem dodaný 昀椀rmou 
Gritec s.r.o. Objekty budou odli-
ty metodou zvonového lití, z vo-
dostavebního betonu, hutněného 
vysokofrekvenční vibrací, což ve 
výsledku zajišťuje, že objekty jsou 
bezesparé, nepropustné, vodotěs-
né a nevyžadují žádnou dodateč-

Zahájení stavby                                                     
Ukončení stavby                                                      
Projektant             
Zhotovitel stavby              
Předpokládané náklady stavby    

leden 2024
červenec 2024
Projekční kancelář GEVOS - Ing. Milan Ulbrych, Jablonec nad Nisou 
Ještědská stavební společnost spol. s r. o., Liberec
9 380 000 Kč bez DPH

Základní informace o stavbě

Pažnice nového vrtu

Nový vodojem vč. vsakovacích objektů

nou hydroizolaci. Do vodojemu s úpravnou vod bude 
osazena a namontována ve spolupráci s Provozem 
výroby vody, techniků 昀椀rem EUROWATER Grundfos 
company a DISA s.r.o technologie úpravy vody a ATS. 
Vodojem bude nutné napojit trubním vedením na již 
vybudovaný vrt a napojit na stávající vodovodní síť. 
Součástí stavebních prací mimo jiné bude vybudo-
vání vsakovacího objektu pro likvidaci pracích vod 
z úpravny vody, příjezdové komunikace a zpevněné 
plochy v okolí vodojemu, oplocení a příjezdových vrat.

Pohled na montáž vodojemu z dronu
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Zahájení stavby                                                     
Ukončení stavby                                                      
Projektant             
Zhotovitel stavby              
Předpokládané náklady stavby    

leden 2024
září 2024
Projekční kancelář GEVOS - Ing. Milan Ulbrych, Jablonec nad Nisou
Ještědská stavební společnost spol. s r. o., Liberec
10 165 000 Kč bez DPH

Základní informace o stavbě

     Vodovod Sobětuchy, 
     řešení kvality, 
     přípojka NN
 Zde na úvod něco z historie vodovodu v obci 
Sobětuchy. Existuje zde původní vodní zdroj 
(1913) na okraji údolní nivy Jizery. Jedná se 
o kopanou studnu prohloubenou mělkým vr-
tem jímající pitnou vodu z kvartérních sedimen-
tů Jizery a napojenou do místního vodojemu. 
 K vybudování nového zemního vodojemu se ve-
dení naší společnosti rozhodlo na základě nevy-
hovujících tlakových poměrů ve veřejném vodo-
vodu a vyšší koncentraci dusičnanů v pitné vodě. 
V současné době již kompenzujeme obyvate-
lům zvýšené náklady na nákup balené pitné vody.
Z tohoto důvodu jsme byli nuceni vyhledat nový 
zdroj pitné vody. Práce byly zahájeny v roce 2019 
odkupem vhodného pozemku pro vyvrtání vrtu.
 Po vyřízení potřebných administrativ jsme při-
stoupili k provedení vrtu. Pro provedení jsme vybrali 

odbornou společnost Stavební geologie – geoprů-
zkum České Budějovice, spol. s r.o. Vrt byl vyhlou-
ben dle projektu průzkumných prací do hloubky 
80 m. Na základě nevyhovující kvality podzemní vody 
a po prozkoumání archivních podkladů okolní vrt-
né prozkoumanosti, byla stanovena nová hloubka 
průzkumného vrtu na cca 160 m. Samotný vodojem 
je navržený jako zemní dvoukomorový s akumu-
lací 2 x 30 m3 s armaturní komorou a nadzemním 
vstupním objektem dodaný 昀椀rmou Gritec s.r.o, vyro-
ben stejnou technologií a osazen stejnou úpravnou 
vody, včetně ATS a její montáže jako vodojem Hřivno. 
 Vodojem bude nutné napojit trubním vedením na 
již vybudovaný vrt a napojit na stávající vodovodní síť. 
Součástí stavebních prací mimo jiné bude vybudování 
vsakovacího objektu pro likvidaci pracích vod z úprav-
ny vody, příjezdové komunikace a zpevněné plochy 
v okolí vodojemu, oplocení, příjezdových vrat a nové 
přípojky NN.

Oldřich Šlambor
odborný technik VRI

Původní studna v obci

Původní zemní vodojemStavební připravenost pro 
osazení vodojemu

Nový vodojem vč. vsakovacích 
objektů a šachty na vrtu
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Norma ISO 50001  II. dozorový audit  
 V roce 2016 byla uzavřena smlouva s certi昀椀kač-
ní autoritou, 昀椀rmou United Registrar of System 
Czech, s.r.o., o zavedení systému energetického ma-
nagementu podle normy ISO 50001. Certi昀椀kace se 
každé tři roky obnovuje a v „mezičase“ společnost 
projde dozorovým auditem. Norma zavádí principy 
analýzy stávajících výrobních procesů, přehodnocení 
jejich využití, optimalizaci ve využití výrobních prostor 
a zaměstnanců. Věnuje se systému řízení hospodaře-
ní s energiemi s cílem zajistit jejich optimální využití. 
Podle různých studií lze plněním normy ISO 50001 
přispět k desítkám procent úspor nejen ve spotřebě 
elektrické energie, která je charakteristická pro hlavní 
výrobní proces, ale také plynu a tepla díky optimali-
zaci využití budov a jejich zateplení. Při jejím zavádění 
vedení 昀椀rmy stanoví své cíle a plány v oblasti energe-
tické politiky a tyto jsou postupně pomocí nastave-
ných procesů realizovány, přičemž účinnost opatření 
je měřena a monitorována.

Ve dnech 24. a 25. dubna 2024 se v sídle naší spo-
lečnosti konal II. dozorový audit této normy. Byla 
důkladně kontrolována dokumentace systému ma-
nagementu hospodaření s energií (EnMS) a Příručka 
systému řízení hospodaření s energií. Prozkoumány 
byly příkazy ředitele č. 10/2016 – energetická politika, 
č. 11/2016 – cíle v systému řízení hospodaření s ener-
gií a v návaznosti plnění akčních plánů/cílů z minulé-
ho roku a návrh akčních plánů/cílů na rok 2024. Vloni 
byl auditor seznámen s příkazem ředitele č. 9/2022 
– strategický plán úspor a energií, který měl za úkol 
jediné – spořit! K vyhodnocení celého roku došlo až 
letos, kdy se auditor dotazoval na výsledky. Dle na-
shromážděných dat z celkové spotřeby energie vyšla 
úspora v řádu desítek procent.

Po formální části jsme se s auditorem přesunuli do 
provozu. Ještě prvního dne v odpoledních hodinách 
proběhla návštěva čistíren odpadních vod v Dobro-
vici a v Mladé Boleslavi – Podlázkách, druhý den vo-
dojemu, úpravny vody a čerpací stanice v Chotětově, 
čistírny odpadních vod v Chotětově a novější přečer-
pávací stanice odpadních vod v Brodcích. 

Před zakončením auditu proběhla kontrola ad-
ministrativní budovy společnosti. Audit neshledal 
nedostatek v prokazování úspor ani v systému ener-
getického managementu. Chtěl bych poděkovat ve-
doucím oddělení a provozů za spolupráci a podílení 
se na úsporných opatření.

Pavel Sýkora
vedoucí oddělení strojní a elektro
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Pomáháme...
Společnost Vodovody a kanalizace Mladá Boleslav 

podpořila mladoboleslavskou Kaudiánovu nemocnici. 
Díky 昀椀nančnímu daru mohl být zakoupen nový ultra-
zvuk pro oční oddělení za více než 800 tisíc korun.
„Klaudiánovu nemocnici podporujeme dlouhodo-
bě. Oční oddělení mělo vždy díky primářovi Ma-
zalovi výbornou pověst, věřím, že nejen nákupem 
nového přístroje bude oddělení pod vedením no-
vého primáře pokračovat v tomto dobrém jmé-
ně,“ řekl během představení přístroje Ing. Vla-
dimír Stehlík, předseda představenstva a ředitel 
společnosti Vodovody a kanalizace Mladá Boleslav.

„Naším očním oddělením projde obrovské množ-
ství pacientů z širokého okolí. Obnova přístrojového 
vybavení je tak samozřejmostí. Jsem velmi rád, že 
společnost Vodovody a kanalizace Mladá Boleslav 
pokračují v podpoře naší nemocnice. Velmi si cením 

takových dlouholetých partnerů,“ řekl předseda před-
stavenstva Klaudiánovy nemocnice JUDr. Ladislav Řípa.

Nový ultrazvuk Accutome/Keeler byl zakoupen 
v nejvyšší možné kon昀椀guraci: jeho součástí jsou 
hned tři sondy: A-scan, B-scan a UBM. Všechny tyto 
sondy mají velké uplatnění právě v očním lékařství. 

„Například unikátní vysokofrekvenční ultrazvuko-
vá UBM sonda s pracovní frekvencí 48 MHz je určená 
pro biomikroskopii předního segmentu oka. V sou-
časné době jsme jedním z mála pracovišť v Česku, 
které tuto sondu má. Hlavním cílem využití této son-
dy je diagnostika nádorů předního očního segmentu 
a potvrzení patologických změn v uhlu přední komo-
ry oka člověka,“ dodává primář oddělení doc. MUDr. 
Alexandr Stěpanov, Ph.D., MBA, FEBO. Unikátnost 
tohoto využití dokazuje i spádovost pacientů z větší 
měst, kde v nemocnicích ultrazvuk s touto funkcí není.

MUDr. Richard Ulrych, doc. MUDr. Alexandr Stěpanov, Ph.D., MBA, FEBO, Ing. Vladimír Stehlík, Ing. Jitka Filipová, JUDr. Ladislav Řípa.

Zdroj: Klaudiánova nemocnice
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NOVÝ VIZUÁLNÍ STYL SPOLEČNOSTI 
Akciová společnost Vodovody a kanalizace Mladá Boleslav představila při příležitosti 30 let své-

ho trvání nový vizuální styl. Jeho součástí je úprava loga společnosti, vytvoření nových gra昀椀ckých 
prvků spjatých se společností a také úprava dokumentů pro interní i externí použití. Zákazníci 

a zaměstnanci nový gra昀椀cký styl postupně uvidí na 昀椀remních dopravních prostředcích a objek-
tech, webových stránkách společnosti včetně připravovaného zákaznického portálu, dopisech, 

formulářích a dalších tiskovinách vydávaných naší společností.
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